
 
Uuden päiväkodin koko- ja sijoitusehdotus, valtuustoaloite 
 
KH 24.01.2022 § 17  
  
 
 
Valmistelija  

894/10.03.02/2021 
 
KV § 51 
 
Puheenjohtaja ilmoitti, että allekirjoittaneet valtuutetut (ensimmäinen 
allekirjoittaja Janne Lepola) olivat ennen kokousta ilmoittaneet haluavansa 
jättää seuraavan aloitteen: 
 
Uuden päiväkodin koko- ja sijoitusehdotus 
 
Me allekirjoittaneet haluamme, että Loviisan kaupunki aloittaa vuonna 
2022 yhteispäiväkodin (molemmille kieliryhmille) suunnitteluprosessin 
siten, että sen tulee olla vähintään 8-ryhmäinen ja tarvittaessa helposti 
laajennettavissa. Sijoituspaikaksi toivomme Harmaakallion aluetta, sen 
pohjoispäätä lähellä S-Marketin tonttia. Perusteluina esitämme keskustan 
päiväkotien huonoa kuntoa ja tilojen ahtautta. Villekulla on 
käyttökelvottomassa kunnossa, samoin Rauhalan päiväkoti. Harmaakallion 
alue on logistisesti paras, koska 90% lapsista tuodaan autolla ja valtaosa 
vanhemmista on Porvoossa tai PK-seudulla töissä. Muualle keskustaan 
sijoitettaessa tulee ongelmaksi liikenne ja vaaratilanteet. 
 
Liite nro 12. 
 
Päätös: Kun aloite oli jätetty, lähetettiin se kaupunginhallitukselle 
valmisteltavaksi hallintosäännön 133 §:n mukaisesti. 
 
--- 
 
 
EKIL § 78 
 
Valmistelija: tilapäällikkö Antti Kinnunen, puh. 0440 555 412 
 
14 valtuutettua, ensimmäisenä allekirjoittajana Janne Lepola, ovat 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 20.10.2021 jättäneet valtuustoaloitteen 
Uuden päiväkodin koko- ja sijoitusehdotus. 
 
Allekirjoittaneet valtuutetut haluavat, että Loviisan kaupunki aloittaa vuonna 
2022 suunnitteluprosessin molempien kieliryhmien yhteispäiväkotia varten 
siten, että päiväkodin tulee olla vähintään kahdeksanryhmäinen ja 
tarvittaessa helposti laajennettavissa. Sijoituspaikaksi toivotaan 
Harmaakallion aluetta, sen pohjoispäätä lähellä S-Marketin tonttia. 
Perusteluina esitetään keskustan päiväkotien huonoa kuntoa ja tilojen 
ahtautta: Villekulla on käyttökelvottomassa kunnossa, samoin Rauhalan 
päiväkoti. Harmaakallion aluetta pidetään logistisesti parhaana, koska 90 
prosenttia lapsista tuodaan autolla ja valtaosa vanhemmista on töissä 
Porvoossa tai pääkaupunkiseudulla. Muualle keskustaan sijoitettaessa 
ongelmaksi muodostuvat liikenne ja vaaratilanteet. 
 



Uuden päiväkodin rakentaminen on jo suunnitteilla. Uuden päiväkodin 
hankesuunnitelma aloitetaan vuoden 2022 määrärahojen puitteissa. Osana 
hankesuunnitelmaa on myös sijoituspaikkatarkastelu. 
 
Liite 45 Aloite 
 
Esittelijä: elinkeino- ja infrastruktuurikeskuksen johtaja Sari Paljakka, puh.  
040 630 2811 
 
Ehdotus: Elinkeino- ja infrastruktuurilautakunta päättää antaa seuraavan 
vastauksensa aloitteeseen kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle: Uuden päiväkodin hankesuunnitelma aloitetaan 
vuonna 2022, mikäli päiväkodille hyväksytään määrärahat. Osana 
hankesuunnitelmaa on myös sijoituspaikkatarkastelu, johon otetaan 
mukaan tässä ehdotuksessa ehdotettu paikka päiväkodille. 
 
Käsittely: Jäsen Hagfors esitti seuraavan muutosehdotuksen, jonka 
elinkeino- ja infrastruktuurilautakunta hyväksyi yksimielisesti: 
Koska lautakunnalle on tullut tietoon valtuuston päätös (15.12.2021) uuden 
päiväkodin rakentamisen aikaistamisesta, niin lautakunta katsoo, ettei 
tämän päätöksen lisäksi ole tarvetta lähteä toista päiväkotia 
suunnittelemaan. 
 
Päätös: Elinkeino- ja infrastruktuurilautakunta päätti antaa seuraavan 
vastauksensa aloitteeseen kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle:  
Koska lautakunnalle on tullut tietoon valtuuston päätös (15.12.2021) uuden 
päiväkodin rakentamisen aikaistamisesta, niin lautakunta katsoo, ettei 
tämän päätöksen lisäksi ole tarvetta lähteä toista päiväkotia 
suunnittelemaan. 
 
--- 
 
 
Liite nro 9. 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom 
 

Ehdotus Kaupunginhallitus hyväksyy omalta osaltaan vastauksen aloitteeseen ja 
esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy vastauksen ja toteaa, että aloite 
on loppuun käsitelty. 
 

Päätös Tauko kello 19.37–19.42. 
 
Jäsen Petri Hakasaari ehdotti, että päätös muutetaan kuulumaan:  
”Uuden päiväkodin hankesuunnitelma aloitetaan vuonna 2022. Osana 
hankesuunnitelmaa on myös sijoituspaikkatarkastelu, johon otetaan 
mukaan valmistelussa ehdotettu paikka päiväkodille. 
 
Kaupunginhallitus hyväksyy omalta osaltaan vastauksen aloitteeseen ja 
esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy vastauksen ja toteaa, että aloite 
on loppuun käsitelty.”  
Jäsen Mia Heijnsbroek-Wirén kannatti jäsen Petri Hakasaaren ehdotusta. 
 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Päätös muutetun ehdotuksen mukainen. 
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Liite nro 3. 
Kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom 
Ehdotus Uuden päiväkodin hankesuunnitelma aloitetaan vuonna 2022. Osana 

hankesuunnitelmaa on myös sijoituspaikkatarkastelu, johon otetaan 
mukaan valmistelussa ehdotettu paikka päiväkodille. 
 
Kaupunginvaltuusto hyväksyy vastauksen ja toteaa, että aloite on loppuun 
käsitelty. 
 

Päätös Valtuutettu Janne Lepola esitti kokoomuksen valtuustoryhmän 
toimenpidealoitteena, että Pikku-Finlandia -rakennus otettaisiin huomioon 
yhtenä mahdollisena vaihtoehtona päiväkotirakennusta suunniteltaessa. 
Perusteluina se, että rakennus on tilapäisessä käytössä Finlandiatalon 
restauroimisen ajan ja arkkitehti on kertonut, että rakennusta voisi käyttää 
jatkossa päiväkotina. Rakennuksen puut on hankittu Loviisan metsistä, 
joten rakennus tulisi ikään kuin "kotiinsa" nykykäytön jälkeen. 
Todennäköisesti tällä saataisiin lisäksi merkittäviä kustannussäästöjä. 
 
Valtuutettu Petri Hakasaari kannatti valtuutettu Janne Lepolan 
toimenpidealoitetta. 
 
Neuvottelutauko kello 19.07–19.15. 
 
Päätös ehdotuksen mukainen. 
 
Äänestys toimenpidealoitteesta: 
Pohjaesitys ilman toimenpidealoitetta JAA 13 ääntä 
Toimenpidealoite hyväksytään EI 22 ääntä 
-> Toimenpidealoite hyväksyttiin. 


